
Protokoll for møte i  

Øvre Pasvik nasjonalparkstyre  

04.10. 2012 

 
 

Dato: 04.10.2012 

Sted: Bioforsk Svanhovd  

Møtetid: 10.00-14.15, lunsj kl 12.00-12.45. Møtetid 3,5 timer. 

 

Tilstede:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sak 22/2012 Åpning av møte, registrering og godkjenning. 

a) Styreleder ønsket velkommen. 

b) Staal Nilsen og Mariann Wollmann Magga ble valgt som underskrivere av protokoll 

c) Innkalling og saksliste ble godkjent, med tilføyelse av ekstrasak; Invitasjon fra DN 

til prosjektet “Menneske og naturarven”. 

d) Protokollene fra styremøtet 18. juni ble godkjent. 

 

  

 Styret: 

 

Karine Emanuelsen (styreleder) 

Staal Nilsen 

 

Mariann W. Magga 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sekretariat: Rolf E. Sch. Kollstrøm, 

nasjonalparkforvalter 

 

Meldt forfall: 

Kurt Wikan (nestleder), vara også 

forfall 

 

 



Sak 23/2012 Frank Willy Hjelm, søknad om utvidet terrasse og oppsett 

av badstue, Gnr 15, Bnr 1, festenummer 24 

Frank Willy Hjelm søker om utvidelse av veranda på eksisterende hytte og oppsett av 

badstue ved samme hytte, på Grensefoss i Øvre Pasvik landskapsvernområde i sitt brev 

av 06.09.2012. Nasjonalparkstyret befarte området sammen med søker den 11.09.2012. 

Verneformålet med Øvre Pasvik landskapsvernområde er å ta vare på et særpreget 

natur- og kulturlandskap med et rikt dyre- og planteliv, sikre variasjonsbredden av 

naturtyper i regionen og ta vare på landskapsformer og særpregede geologiske 

forekomster. 

I følge vernebestemmelsene for landskapsvernområdet er det bl.a. forbud mot oppføring 

av bygninger i følge §3 pkt 1.1. Imidlertid kan forvaltningsmyndighetene etter søknad gi 

tillatelse til ombygging og utvidelse av eksisterende hytter og oppføring av uthus i 

tilknytning til disse, jf §3 pkt 1.3b). 

 

Hjelm søker i sitt brev datert 06.09.2012 om utvidelse av veranda mot vest med 1,5 

meter, ca 6,3m2, samt om oppsett av badstue på 7,2m2 på to alternative lokaliteter ved 

hytta. Under befaringen opplyste Hjelm at han etter nærmere vurdering trakk alternativ 

1, slik at han søker om badstue etter alternativ 2. Denne plasseringen er like øst for 

hytta, omlag 5 meter sør for eksisterende uthus. 

 

Vedtak (enstemmig) 

Nasjonalparkstyret for Øvre Pasvik gir med hjemmel i verneforskriftens § 3 pkt 1.3b) 

tillatelse til at Frank Willy Hjelm kan utvide verandaen og sette opp badstue (Alt. 2) iht. 

søknad datert 06.09.2012, på sin eiendom Gnr 15, Bnr 1, festenummer 24 på Grensefoss 

i Øvre Pasvik landskapsvernområde. 

Nasjonalparkstyret gir likeledes sin tilslutning til at Hjelm restaurerer jordkjelleren like 

øst for hytta. 

Vilkår til tillatelsen: 

1. Nødvendige tillatelser foreligger fra grunneier og planmyndighet før arbeidet 

starter. 

2. Bygningsstil, fargevalg og møneretning følger eksisterende bebyggelse. 

3. Alt avfall og rester etter byggingen skal fraktes bort. 

4. Felling av trær og endring av vegetasjon og grunn under veranda og badstue 

begrenses til et minimum. 

 

Sak 24/2012 Søknad fra FeFo vedrørende massetak i 

landskapsvernområdet 

FeFo søker i sitt brev av 05.09.2012 om tillatelse til nedlegging av Sukkeråsen (lokalt 

kalt Sukkertoppen) massetak og videreføring av massetak ved Gjøkåsen. 

Under styrets behandling av Gjøkåsen massetak fremmet Mariann W. Magga forslag om 

å presisere lovverket ved vurdering av dispensasjon fra verneforskriften, ved å tilføye 

“verneforskriftens § 3.1.1. jf naturmangfoldlovens § 48 (dispensasjon fra vernevedtak)” i 

første setning i vedtaket. 

Vedtaket med tilføyelsen foreslått av Magga, ble enstemmig vedtatt. 

 

  



Vedtak: 

Gjøkåsen massetak (sør for grensevaktstasjonen) 

Styret for Øvre Pasvik nasjonalpark og –landskapsvernområde mener at foreliggende 

søknad fra FeFo om videre drift av Gjøkåsen massetak i landskapsvernområdet, må 

vurderes som en søknad om dispensasjon fra verneforskriftens § 3.1.1. jf 

naturmangfoldlovens § 48 (dispensasjon fra vernevedtak)”. Imidlertid sier gjeldende 

forvaltningsplan at aktuelle massetak skal avsluttes, noe som ikke er gjennomført så 

langt. Samtidig er styret kjent med at det er ønsker om tilgang på masser til lokalt bruk i 

Øvre Pasvik.  

Følgelig finner styret det riktig å se på søknaden som et innspill i den vedtatte 

revideringen av forvaltningsplanen. Styret vil se på problematikken ved forestående 

revidering av forvaltningsplanen. 

Sukkertoppen (Sukkeråsen) massetak 

Styret er tilfreds med at Lemmikäinen Norge AS, som eier av massetaket, er innstilt på å 

avslutte massetaket, i tråd med gjeldende forvaltningsplan. Styret er enig at åsryggen 

mot sørøst må beholdes av landskapsestetiske grunner. Videre at masser for å sikre 

skråningen kan hentes fra sørvest i massetaket, samt den utsoldete steinmasse som er 

lagret i Gjøkåsen massetak. 

Styret registrerte under sin befaring at det er en etablert leirplass nord i massetaket, og 

ber om at tilgangen med bil og caravan beholdes hit. En alternativ stenging av det øvrige 

massetaket kan skje ved å maskinelt flytte furutrær som en barriere. Uansett bør 

forvaltningsmyndighetene for verneområdene ha tilgang til området, med tanke på 

planene om å kompostere elvesnelle fra Pasvik naturreservat. En slik kompostering vil 

virke positivt i reetablering av vegetasjon. Videre unngår en risikoen med etablering av 

fremmede planter gjennom tilplanting. 

 

 

Sak 25/2012 (ekstrasak) Invitasjon fra DN til prosjektet “Menneske og 

naturarven, 2012” 

Bakgrunn 

I e-post datert 02.10.2012 inviterer Statens Naturoppsyn (SNO) via Direktoratet for 

naturforvaltning (DN) Øvre Pasvik nasjonalparkstyre til å søke midler i det nasjonale 

prosjektet “Mennesket og Naturarven”. Formålet er å samle kunnskap om tradisjonell 

bruk av naturen. Frist for å søke midler er 20.10.2012 

Vedtak 

Styret ser positivt på invitasjonen fra SNO/DN til å søke på prosjektmidler, og gir 

nasjonalparkforvalter fullmakt til å søke relevante samarbeidsparter og utarbeide forslag 

til søknad i det nasjonale prosjektet “Menneske og Naturarven, 2012”. 

 

Sak 26/2012 Orienteringer 

a) Styrets befaring 10.-11.09.2012. 

Styret synes det var nyttig å ha vært langs kulturstien til Ellenvannskoia og i 

Grensefoss-området. Det var svært positivt å ha med kompetanse på urskog 

(Rein Midteng) og møte Birk AS/Trine Beddari og Forsvaret/Grensevakta. Styret 

bør ha årlige befaringer og møte ulike aktører, og befare aktuelle lokaliteter i 

forhold til styrets arbeide. 



b) Økonomioversikt, status prosjekt og tiltak 2012. Nasjonalparkforvalter orienterte 

om at han trengte med tid til å forberede denne saken. 

c) Melding om oppstart av revisjon forvaltningsplan /annonsering, åpent møte 

22.10.12. Annonsering av revisjonsarbeidet og opplegget for det åpne møtet ble 

drøftet. 

d) Aktuelle tiltak 2013. Søknadsfristen for bestillingsdialogen antas å bli 15.12.12, og 

styret må starte å planlegge tiltak for neste år. Her ble oppgraderingstiltak ved 

parkeringsplassen på Grensefoss, der stien til Treriksrøysa starter, nevnt konkret. 

Styrets engasjement i forhold til nedlegging av Sukktoppen massetak bl.a. ved 

kompostering av elvesnelle ble også diskutert. 

e) Hjemmeside for Øvre Pasvik nasjonalparkstyre, ble publisert fredag 28.09.12 

www.nasjonalparkstyre.no 

Bruk av det samiske navnet og samisk språk på hjemmesiden må tas opp i en 

overordnet sammenheng. 

Styret sa seg fornøyd med hjemmesiden, og understreket viktigheten av å holde 

den oppdatert.  

 

 

__________ sign._______________ 

Karine Emanuelsen, styreleder 

 

 

Rett protokoll bekreftes 

 

 

__________ sign.___________    _____________ sign.______  

      Mariann Wollmann Magga                        Staal Nilsen 

http://www.nasjonalparkstyre.no/

